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JEGYZŐKÖNYV 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 2015. április 30-án 9
20

 órai kezdettel 

Veszprémben, a Megyeháza Szent István termében megtartott nyílt üléséről. 

Jelen voltak: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

Dr. Áldozó Tamás Róbert 

Császár László 

Dániel Mária Magdolna 

Deák Istvánné  

Dobó Zoltán 

Ferenczi Gábor 

Galambos Szilvia 

Dr. Horváth József  

Kovács Beatrix Zsuzsanna 

Orbán Imre 

Pál Béla 

Pálffy István Sándor 

Papp Tamás 

Tábori Ferenc 

Vörösmarty Éva képviselők  

 

Távolmaradásukat bejelentették: 

Fenyvesi Zoltán Mihály alelnök 

 

Jelen voltak továbbá: Dr. Töreki Sándor r. dandártábornok, rendőrségi főtanácsos, 

megyei rendőrfőkapitány – Veszprém Megyei Rendőr-

főkapitányság, Veszprém  

Dr. Halmosi Zsolt r. vezérőrnagy, rendőrségi főtanácsos, 

rendészeti főigazgató, országos rendőrfőkapitány-helyettes 

– Országos Rendőr-főkapitányság, Budapest 

Dr. Csányi Zoltán – Veszprém Megyei Rendőr-

főkapitányság, Veszprém 

Tamásné Rózner Katalin hivatalvezető – Veszprém Megyei 

Rendőr-főkapitányság, Veszprém 

Dr. Szabó János – Balatonalmádi Rendőrkapitányság, 

Balatonalmádi 

Regdon László – Balatonfüredi Rendőrkapitányság, 

Balatonfüred 

Szappan Csaba – Pápai Rendőrkapitányság, Pápa 

Szoboszlai Tibor – Ajkai Rendőrkapitányság, Ajka 

Fábry Szabolcs megyei referens – Magyar Nemzeti Vidéki 

Hálózat, Veszprém 

Parrag Antalné – Magyar Nemzeti Vidéki Hálózat, 

Veszprém 

Dr. Kriskó Nándor gazdaságfejlesztési irodavezető – 

Veszprém Megyei Kereskedelmi és Iparkamara, Veszprém 
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Dr. Imre László megyei jegyző 

Horváth Ernő elnöki kabineti titkár 

Diószeginé Tímár Hajnalka irodavezető 

Szász Jutka irodavezető 

Fabacsovics Zoltán irodavezető 

Dr. Molnár Gyöngyi jogtanácsos 

Zsebe Péter önkormányzati referens, jegyzőkönyvvezető 
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Polgárdy Imre 

Köszöntötte a testület ülésén megjelent képviselőtársait, a hivatal és a sajtó munkatársait, 

valamennyi megjelent vendéget. 

 

A Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatója, Németh Tamás tűzoltó 

ezredes emlékére kérte a jelenlevőket, hogy egy perces néma felállással emlékezzenek 

igazgató úrra. 

 

1 perces néma felállás 

 

A meghívóban szereplő „Bírósági ülnökök megválasztása” tárgyú előterjesztést a Veszprém 

Megyei Önkormányzat Közgyűlése az aktuális jogszabályokat figyelembe véve, zárt ülés 

keretein belül tárgyalja, ezért megkérte a jelenlevőket, hogy a zárt ülés időtartamára 

szíveskedjenek elhagyni az üléstermet. 

 

Zárt ülés: 9.00 – 9.20 óráig. (A zárt ülés külön jegyzőkönyvben került rögzítésre a  

02/137-29/2015. iktatószámon.) 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése zárt ülés 

keretében döntött a bírósági ülnökök megválasztásáról. 

A közgyűlés döntésének megfelelően ismertette a meghozott határozatokat. 

 

24/2015. (IV. 30.) MÖK határozat 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a bírák jogállásáról és javadalmazásáról 

szóló 2011. évi CLXII. törvény 215. § (1) bekezdésében foglaltak alapján a Veszprémi 

Törvényszékre az alábbi személyeket választotta meg bírósági ülnöknek: 

 

Vida Gyuláné sz. Horváth Mária   8226 Alsóörs, Endrődi Sándor u. 48. 

Ányos Sándorné sz. Ruis Teréz   8200 Veszprém, Boglárka u. 9. 

Vörös Julianna     8200 Veszprém, Simon István u. 5/A. 

Ferenczy Orsolya     8477 Kisberzseny, Széchenyi u. 36. 

Szilágyi Erzsébet     8200 Veszprém, Stadion u. 24/C. 

Szabó Károlyné sz. Sárközi Éva Ilona  8200 Veszprém, Rozmaring u. 19. 

Molnárné Krémer Ilona sz. Krémer Ilona  8300 Tapolca, Géza Fejedelem u. 3. 

Söveg Zoltánné sz. Tompos Magdolna  8441 Márkó, Bakonyi u. 23. 

Bakos István      8474 Csabrendek, Petőfi u. 7. 

Kun Szabó Gézáné sz. Erdős Zsuzsanna  8174 Balatonkenese, Katona József u. 25. 

Dr. Tóthfalussy Attila     8230 Balatonfüred, Noszlopy G. u. 37. 

Perjési Erika      8230 Balatonfüred, Noszlopy G. u. 16/F. 

Horváth Mária     8200 Veszprém, Halle u. 9/E. 

Nagy László      8416 Dudar, Diófa u. 3. 

Heiter Imre      8412 Veszprém, Halastói u. 1. 

Benkő-Szabó Zsóka sz. Szabó Zsóka  8230 Balatonfüred, Tinódi u. 5. 

Kovács Valéria     8100 Várpalota, Polyán u. 21. 

Kenyeres Ernő     8200 Veszprém, Egry József u. 43.B. 

Csepregi Zoltán Sándorné sz. Pardi Róza Katalin 8200 Veszprém, Haszkovó út 18.L. 
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25/2015. (IV. 30.) MÖK határozat 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a bírák jogállásáról és javadalmazásáról 

szóló 2011. évi CLXII. törvény 215. § (1) bekezdésében foglaltak alapján a Veszprémi 

Közigazgatási és Munkaügyi Bíróságra az alábbi személyeket választotta meg bírósági 

ülnöknek: 

 

Péter István Miklósné sz. Fülöp Katalin  8100 Várpalota, Körmöcbánya u. 13. 

Sidó Károly Csabáné sz. Pergő Éva Zsuzsanna 8182 Berhida, Jázmin út 14. 

Falman Anna Mária     8416 Dudar, Dózsa György u. 40. 

Dávid Jácint      8100 Várpalota, Árpád u. 16. 

Szücsné Dr. Mészáros Edit sz. Mészáros Edit 8227 Felsőörs, Kinizsi u. 17. 

Kiss Pál Lajos      8474 Csabrendek, Jókai u. 7. 

Kardos Sándor     8194 Vilonya, Hétvezér u. 22. 

Szalay Tibor László     8230 Balatonfüred, Széchenyi u. 11. 

Prisztács László Istvánné sz. Simon Margit  8174 Balatonkenese, Urbán Ernő u. 1/2. 

Varga Lászlóné sz. Mesterházi Anikó  8227 Felsőörs, Kinizsi u. 15. 

Szabó Pálné sz. Vásárhelyi Margit   8227 Felsőörs, Rózsa u. 19. 

Marton György     8330 Sümeg, Árpád u. 16. 

Kovács Imréné sz. Kántor Edit Izabella  8330 Sümeg, Vadrózsa u. 13. 

Csécs Ferenc László     8200 Veszprém, Cseri u. 23/I. 

Kavalecz Zoltán     8200 Veszprém, Papvásár u. 12. 

Rónai Anikó      8200 Veszprém, Kiskőrösi u. 25. 

Antal László      8200 Veszprém, Lóczy Lajos u. 34.B. 

Kukoda Árpád Lászlóné sz. Kovács Mária Magdolna 8200 Veszprém, Lóczy Lajos u. 

16.A. 

Remsei Julianna Erika    8100 Várpalota, Táncsics Mihály u. 17. 

Bakó Bálint Gáborné sz. Pacsika Erzsébet  8400 Ajka, Ifjúság u. 5. 

 

 

26/2015. (IV. 30.) MÖK határozat 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a bírák jogállásáról és javadalmazásáról 

szóló 2011. évi CLXII. törvény 215. § (1) bekezdésében foglaltak alapján a fiatalkorúak 

büntető ügyeiben Veszprém megyében eljáró bíróságokra az alábbi személyeket választotta 

meg bírósági ülnöknek: 

 

Seregélyes Zoltán Györgyné sz. Szolga Rózsa Katalin 8411 Veszprém, Győri u. 13. 

Nagyné Csapó Marianna sz. Csapó Marianna  8200 Veszprém, Pipacs u. 17. 

Vajainé Baranyai Beatrix Mária sz. Baranyai Beatrix Mária    

       8200 Veszprém, Bolgár Mihály u. 24. 

Borók Beatrix Lívia      8200 Veszprém, Rózsa u. 48. 

 

 

Polgárdy Imre 

Gratulált valamennyi megválasztott ülnöknek és tevékenységükhöz jó munkát kívánt, továbbá 

tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az ülnökök eskütételéről az érintettek részére értesítést 

fognak a hivatal munkatársai küldeni. 

 

A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 17 fő közgyűlési tag közül 16 fő jelen van, az 

ülés határozatképes. 

Távolmaradását előzetesen bejelentette Fenyvesi Zoltán alelnök úr. 
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Tájékoztatta a jelenlevőket, hogy napirend előtti felszólalást jelentett be: 

Orbán Imre, a Jobbik Magyarországért Mozgalom Képviselőcsoportjának vezetője, a 

felszólalás tárgya: „Aggodalmak a Veszprém megyei közösségi közlekedés és közúthálózat 

fejlesztése miatt”. 

Indoka: „Veszprém megye közösségi közlekedése súlyos veszteségeket szenvedett a 

Gyurcsány, majd a Bajnai kormányok alatt. Félő, hogy a költségvetési szigor a 2015-ös évben 

járatszám csökkentést és vasúti szárnyvonal bezárását fog eredményezni. 

Az elmúlt években számos helyen történt útfelújítás a megyében. Azonban a prioritások 

kétségeket ébresztenek Bennünk. Ezen aggodalmunkat, illetve kétségünket kívánjuk 

megosztani a közgyűléssel.” 

 

Polgárdy Imre 

Megadta a szót a napirend előtti hozzászólásra Orbán Imre, frakcióvezető úrnak. 

 

Orbán Imre 

Köszöntötte a jelenlevőket, majd elmondta, hogy az elmúlt huszonöt év nem hozta meg a 

vidék számára azt a fejlődést, azt az életminőség javulást, melyet annyira vártunk 1990-ben. 

A közösségi közlekedésről és a megye úthálózatának egyes részeiről kívánt szólni. Elmondta, 

hogy nincs egy éve, hogy elhangzott, miszerint minden veszprémi településről egy, maximum 

kettő átszállással el lehet majd jutni az ország fővárosába és minden településről legalább 

három autóbusz fog közlekedni a járási székhelyre. Gecse települést érintette, ahol vasárnap a 

10 km-re lévő Pápára a menetidő két óra, mert átszállás nélkül nem lehet a járási székhelyet 

megközelíteni. Véleménye szerint az elmúlt 13 évben számos rossz döntés született a 

közösségi közlekedés kárára. Emlékeztetett a Gyurcsány majd Bajnai kormány alatti 

járatszám csökkentésére, majd vonal bezárásra. A Csorna-Pápa vagy Pápa-Tatabánya vasúti 

szárnyat emelte ki, illetve a Cuha-völgyi vasutat, amely csak a civilek fellépése miatt 

maradhatott meg. Elmondta, hogy Csorna-Pápa között Gyurcsányék megszüntették a 

vonatközlekedést, de lett helyette buszközlekedés, majd megemlítette az Orbán kormányt, 

mely 2010-ben megszüntette az autóbusz közlekedést és visszaállította a vonatot, de 2012-től 

napi két vonatpárra csökkentette a járatot. Felhívta arra a figyelmet, hogy aki Csorna és Pápa 

között szeretne közlekedni, az rosszabb körülményeket talál, mint Gyurcsány Ferenc 

kormányzása idején. 

 

Elmondta, hogy a Budapest-Veszprém-Celldömölk szárnyvonalon minimálisra csökkentették 

a személyvonatok számát és számtalan kistelepülést fosztottak meg a vonattal való utazástól. 

Kiemelte, hogy nem áll jobban a közúthálózat felújítása sem. Emlékezete szerint mindig 

kampánytéma volt a 83-as út korszerűsítése. A mai napig egyetlen kapavágást nem tettek 

ennek érdekében - mondta. Szerinte ma már csak felújításról beszélnek, de az is csak 2020-as 

határidővel. Kiemelte, hogy a Zirc-Veszprém, Zirc-Pápa, Pápa-Csorna egyes útszakaszai 

nagyon rossz állapotban vannak, ezeket az utakat nem ilyen forgalomnak tervezték. 

Elmondta, hogy a Pápa-Csorna útszakaszon 9 km-en elkészült a jó minőségű út, de Marcaltő 

előtt és után abba maradt a felújítás, továbbá nem újították fel a Marcal áradása során elöntött 

utakat sem. Úgy gondolja a megye kevésbé fejlett részeinek felzárkóztatásához, a turisztikai 

attrakciók eladásához feltétlenül szükséges a közösségi közlekedés fejlesztése, az úthálózat 

felújítása. Ezen okból kérte, hogy legyen evidencia Székesfehérvár-Tapolca és Győr-Pápa-

Celldömölk vasúti szárnyvonal villamosítása, a 71-es, 82-es, 83-as, 84-es utak mielőbbi 

felújítása. 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Elmondta, hogy a 83-as út szélesítése az Európai Uniós forrásból felsorolt fejlesztések között 

kormányhatározat formájában szerepel, tehát a megépítésre lehetőség van. A 83-as út kétszer 

egy nyomsávos változatára környezetvédelmi engedély megvan. A mostani jogszabályok 

alapján 2018-ban történhet meg az első kapavágás. 



6 

 

Pál Béla 

Szerinte nagyon sok valóságos elem volt az elhangzottakban, és pártpolitikai színektől 

eltekintve az útfejlesztés mindig kényes kérdés. Elmondta, úgy gondolja, hogy minden 

kormány megtette azt, amit tehetett, és volt, hogy a következő fejezte be, mint például a 8-as 

út tekintetében. Nem keverné össze a szakmai feladatokat a politikával. Elmondta, hogy 2007-

ben már született olyan határozat, amely azzal foglalkozott, hogy hogyan lehetne Veszprém 

megye úthálózatát továbbfejleszteni. Sajnálta, hogy olyan elemekről nem esett szó, amelyek a 

tervezésben kimaradtak, például a gyulafirátóti elkerülő út. Végül bemutatta a Cuha-völgyi 

vasút emléklapját, amelyet azért kapott, mert részt vett a vasút megmentésében. 

 

Polgárdy Imre 

Az ülés napirendjével kapcsolatban az alábbi bejelentéseket tette: 

 „Sürgős” minősítésű indítványt jelentett be Pál Béla frakcióvezető úr, 2015. április 28. 

napján. 

Bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a „Sürgős” minősítésű indítványt nem javasolta 

felvenni a közgyűlés tárgyalandó napirendjei közé. 

 

Kérte, hogy a sürgős minősítésű indítvány napirendre tűzéséről a közgyűlés vita nélkül 

döntsön. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 7 igen szavazattal, 7 

ellenszavazattal és 2 tartózkodás mellett elutasította a „Sürgős” minősítésű indítvány 

napirendre vételét. 

 

Polgárdy Imre 

Interpellációt jelentett be: 

Orbán Imre, a Jobbik Magyarországért Mozgalom Képviselőcsoportjának vezetője. Az 

interpelláció címe: „Miért tették kampányrendezvénnyé a sümegi megemlékezést?” 

Interpellált: Fenyvesi Zoltán alelnök 

 

Kérdést jelentett be: 

Orbán Imre a Jobbik Magyarországért Mozgalom Képviselőcsoportjának vezetője. A kérdés: 

„Mikor terjesztik a közgyűlés elé a „Veszprém Megye Szabadságáért Emléklap” létrehozására 

tett előterjesztésemet?” 

Kérdezett: Polgárdy Imre elnök 

 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy a napirend előtti felszólalás, az interpelláció és a kérdés 

megküldésre került a képviselők részére. 

 

Javasolta, hogy az interpelláció és a kérdés ismertetésére és megtárgyalására a „Jelentés a 

lejárt határidejű határozatokról, Bizottsági döntésekről, a közgyűlés elnökének átruházott 

hatáskörben hozott döntéséről” című előterjesztés megtárgyalása előtt kerüljön sor. 

 

Bejelentette továbbá, hogy a meghívó szerinti 14-es, „Tájékoztató Veszprém megye 

gazdaságának 2014. évi teljesítményéről, a foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről” című 

napirendi ponttal kapcsolatosan az előterjesztő kérte, elfoglaltságukra tekintettel, hogy a 

napirendi pont tárgyalására előbb kerüljön sor. Erre tekintettel javasolta ezen előterjesztés 

második napirendként történő megtárgyalását. 
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Bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a napirend előtti felszólást, az interpellációt, kérdést, 

valamint a kiküldött napirendi tervezetet tárgyalásra alkalmasnak minősítette. 

 

Az elhangzottak figyelembe vételével indítványozta a napirend elfogadását. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, 1 fő nem 

szavazott, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

27/2015. (IV. 30.) MÖK határozatot 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2015. április 30-ai nyílt ülésének 

napirendjét a következők szerint állapította meg: 

 

1. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolója Veszprém megye 

közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az ezzel 

kapcsolatos feladatokról 

Előadó: Töreki Sándor, a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 

rendőrfőkapitánya  

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

2. Tájékoztató Veszprém megye gazdaságának 2014. évi teljesítményéről, a foglalkoztatás 

növelésének lehetőségeiről  

Előadó: Dr. Markovszky György, a Veszprém Megyei Kereskedelmi és 

Iparkamara elnöke 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 3/2014. (II.19.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető  

Farkas Barbara, költségvetési referens 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetésének végrehajtása, 
költségvetési maradvány megállapítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető  

Farkas Barbara, költségvetési referens 

5. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 3/2015.(II.17.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető  

Farkas Barbara, költségvetési referens 

6. Beszámoló a 2014. évi belső ellenőrzések tapasztalatairól 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Steinerné Stranszky Csilla, belső ellenőr vezető 

7. Döntés vízgazdálkodási tanácsi delegálásokról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 Arnold György, területrendezési referens 

8. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzat, valamint a Veszprém Megyei 
Önkormányzati Hivatal 2014. évi közbeszerzéseiről 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
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Előkészítésért felelős: Ratkovszky Judit, pályázati referens 

9. Tájékoztató a Veszprém megye Integrált Területi Programja 2.0 változat 
munkaverziójáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

10. Tájékoztató a „8-as főút” Térségi Fejlesztési Tanács 2014. évi munkájáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 Arnold György, területfejlesztési referens 

11. A Pannon Egyetem szerepe a vidékfejlesztési projektekben 
Előadó: Friedler Ferenc a Pannon Egyetem rektora 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

12. Tájékoztató a Veszprém Megyei Önkormányzat vidékfejlesztési lehetőségeiről 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 Haraszti Bernadett, vidékfejlesztési referens 

13. Tájékoztató „A megyei és helyi tervezési folyamatokhoz készített Vidékfejlesztési 

tájékoztató segédlet – Veszprém megye” című szakmai kiadványról 

Előadó: Fábry Szabolcs, a Magyar Nemzeti Vidéki Hálózat Veszprém 

megyei referense 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 Haraszti Bernadett, vidékfejlesztési referens 

14. Interpelláció: „Miért tették kormányrendezvénnyé a sümegi megemlékezést?” 

Előadó: Orbán Imre, frakcióvezető 

15. Kérdés: „Mikor terjesztik a közgyűlés elé a Veszprém Megye Szabadságáért Emléklap 

létrehozására tett előterjesztésemet?” 

Előadó: Orbán Imre, frakcióvezető 

16. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.), a közgyűlés 

elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéseiről (III.) 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

17. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről  

(2015. február 1. – 2015. április 15.) 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

Dr. Áldozó Tamás 9:35-kor elhagyta az ülést. 

 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 

1. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolója Veszprém 

megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és 

az ezzel kapcsolatos feladatokról  
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Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte dr. Töreki Sándor rendőr dandártábornok, rendőrségi főtanácsos, 

megyei rendőrfőkapitány urat, és Dr. Halmosi Zsolt vezérőrnagy, rendőrségi főtanácsos, 

rendészeti főigazgató, országos rendőrfőkapány-helyettes urat. 

 

Megkérdezte, hogy a beszámolóval kapcsolatban a rendőrség részéről szóbeli kiegészítést 

kívánnak-e tenni, majd megadta a szót a megyei rendőrfőkapitány úrnak. 

 

Dr. Töreki Sándor 

Köszöntötte a jelenlevőket, majd bevezetőül elmondta, hogy a beszámoló tételesen és 

számszakilag bemutatja azt a tevékenységet, amelyet a Veszprém Megyei Rendőr-

főkapitányság végzett a 2014-es évben. Elmondta, hogy Veszprém megye területén történt 

7776 regisztrált bűncselekmény és a rendőrség általi nyomozás eredményességi mutató 

mutatja, hogy Veszprém megyében közbiztonság van. Elmondta, hogy kiemelt szerep jutott a 

járási közbiztonsági egyeztető fórumoknak, hiszen ezek a helyi szintű problémák 

megoldásában nyújtottak óriási segítséget. Tájékoztatta a jelenlevőket, hogy több mint 450 

ezer órát teljesítettek a kollegái közterületen. Kiemelte, hogy a 2014 őszén elrendelt 19 

megyés program folytatódik, melynek visszajelzései, tapasztalatai pozitívak. 

 

Elmondta még, hogy a közterületi jelenlét mellett az intézkedéseik számában emelkedés 

történt a körözöttek, a bűncselekmények miatt elfogottak vonatkozásában. Az effajta 

intézkedési kultúra irányába tudatosan haladnak, amely meghozta azt a várt eredményt, amire 

számítottak. Elmondta, hogy az önkormányzati elégedettségi mutatók szerint bőségesen átlag 

feletti adatokat tudtak produkálni. A rendőrségnek az a legfontosabb, hogy mi a lakosság, az 

önkormányzatok és az oktatási intézmények visszajelzése arról a munkáról, amit a rendőrség 

végez. 

 

A megye rendőrkapitányságainak épületei közül kiemelte, hogy a pápai kapitányság 

kifejezetten rossz állapotban lévő épület. Elmondta, hogy hálóval fedték le, mert 

balesetveszélyes az épület. Egy pályázat eredményeképpen 150 milliós beruházással fel 

tudják újítani és 40 milliót a belső felújításra is elkülönítettek. Kiemelte az önkormányzat 

nagyon pozitív hozzáállását, hiszen közel 70 milliós beruházással – melynek felét az 

önkormányzat állja – egy teljesen új épületrészt tudnak kialakítani. 

 

Elmondta továbbá, hogy a Veszprém Megyei Főkapitányság illetve a Veszprém Városi 

Rendőrkapitányság épülete is megújul 2015-ben. Hőszigetelést és nyílászárócserét tudnak 

végrehajtani az épületen. 

 

Kifejtette, hogy Ajka városával külön megbeszélés indult, az ottani épület is felújításra szorul, 

és ott is egy hasonló konstrukciót próbálnak kidolgozni, annak érdekében, hogy a rendőrég 

épülete megújuljon hasonlóan, mint Pápa városában. A balatonfüredi kapitányság több éves 

felújítása az idei évben befejeződik, szolgálati lakás, konditerem lesz kialakítva illetve az idei 

évben 35 új gépjárművel bővült a parkjuk. 

 

Kiemelte, hogy rengeteg köszönőlevelet kaptak az állampolgároktól, önkormányzatoktól, 

melyek közül külön kiemelte a tapolcai kapitányságot, ahol 37 db köszönőlevél érkezett be. A 

rendőri intézkedésekkel kapcsolatos panaszok közül Pápán összesen 4 panasz érkezett be, a 

várpalotai kapitányságon 2 db, a tapolcai kapitányságon pedig 6 db. Hozzátette, hogy e 

panaszoknak a 90%-át elutasították. A köszönőlevelekből néhányat felolvasott rendőr 

főkapitány úr. 

 

Külön említette azokat a kollégáit, akik kiemelkedő munkájukkal nagyban hozzájárulnak a 

megyében élők védelméhez, biztonságához. Elmondta, hogy 2015-re a fent említett projektek 
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befejezését remélik, s hogy növekszik a közbiztonság, ezért a megelőzésre fektetik továbbra is 

a hangsúlyt. 

 

Végezetül Bóka István polgármester úr szavait idézte a Balatonfüredi rendőrség 

tevékenységének éves értékelése során elhangzottakból. Elismerte, vannak még teendőik és 

elmondta, megtesznek mindent annak érdekében, hogy a fejlesztendő területeken további 

javulást érjenek el. Megköszönte a figyelmet és kérte, hogy 2015-ben is támogassák a 

Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság munkáját. 

 

Dr. Halmosi Zsolt 

Jelezte, hogy a hozzászólások és kérdések után kíván nyilatkozni. 

 

Dr. Áldozó Tamás 9:46 perckor visszatért az ülésre. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Orbán Imre 

A Jobbik Magyarországért frakciója nevében köszönetét fejezte ki Veszprém megye 

rendőreinek. Elmondta, számára az a legfontosabb, hogy milyen a rendőrség megítélése, a 

rendőrség iránti bizalom az emberek részéről. A következőket kérte a rendőrségtől: a 

továbbképzések során fordítsanak kiemelt figyelmet a kommunikációra, az emberekkel való 

foglalkozásra. A kevésbé iskolázott rendőrök továbbképzése a legfontosabb, hiszen ők 

találkoznak legtöbbet a lakossággal. Kérte, hogy különös figyelmet fordítsanak az idősek, 

fiatalok és nők ellen elkövetett bűncselekmények nyomozására. Kérte, hogy legalább olyan 

intenzitással derítsék fel a kis értékű lopásokat, mint a nagyobb fajsúlyú bűncselekményeket. 

Szerinte, ha érzi a tolvaj, hogy ezen esetekben is erős a rendőri figyelem, akkor talán 

visszaretten az elkövetéstől. Kérte, hogy szálljanak ki a rendőrök az autóból és menjenek ki az 

emberek közé, mert így tud épülni a bizalom. 

 

Pál Béla 

A Magyar Szocialista Párt nevében elmondta, hogy széleskörű tájékoztatást kaptak a 

rendőrség részéről. Szerinte láthatóan sokat fejlődött a rendőrség, ami ő támogat. Fontosnak 

tartotta azokat az újszerű fejlesztéseket, amelyek a „Bűnök és bűnhődések” címmel a Pannon 

Várszínház bevonásával a fiataloknak szól illetve a gyermek- és ifjúságvédelem elősegítése is. 

Elmondta, hogy a rendőr gyakran kerülhet olyan szituációban, amikor magának kell döntést 

hoznia, ami akár kényes is lehet, ezért fontosnak tartja, hogy a politikusok és közszereplők 

vegyék figyelembe, a rendőr szakmaiságból van ott és nem politikai szempontból. Az 

állampolgárokat védik azok ellen, akik a szabályokat áthágják. 

 

Elmondta, hogy a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányságnak minden évben nagyon fontos 

feladatai vannak a turisztikai szezonnal kapcsolatban. Ehhez kapcsolódóan megkérdezte, hogy 

kap-e a rendőrség külön segítséget akár személyi állomány bővítésében, akár anyagiakban. 

Emlékeztetette a jelenlevőket, hogy évekkel ezelőtt működött egy diák-tolmács program, 

miszerint a nyelvet beszélő diákok segítették a rendőröket. A turizmust sok minden 

befolyásolja, de nagyon fontos a közbiztonság. Szerinte, ebben a megyei kapitányság eddig 

nagyszerűen teljesített és kifejezte azon reményét, hogy ez a jövőben is így marad. 
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Dobó Zoltán 

Megköszönte a rendőrség munkáját. Kifejtette, hogy a relatív biztonságérzet és a civil-rendőr 

kapcsolat nagyon fontos dolog. Elmondta, hogy a dicséret a rendszerben dolgozó rendőröknek 

szól. A körülményeket és a lehetőségeket figyelembe véve maximálisan elégedett azzal a 

munkával, amit a rendőrség nyújt. Elmondta, arra fog törekedni, hogy a rendőrség számára 

még több forrást és segítséget nyújthasson a munkájuk elősegítéséhez. Reméli, hogy lesz 

lehetőség még több rendőr felvételére és utcára állítására a közbiztonság érdekében. Kiemelte, 

hogy Tapolca város és a rendőrség között nagyon jó a kapcsolat és a kommunikáció a város 

életét érintő nagyobb rendezvények kapcsán, elmondta továbbá, hogy a rendőrség dolgozói 

rendkívül rugalmasak és hatékonyak. 

 

Ferenczi Gábor 

Megyei közgyűlési képviselőként és polgármesterként is megköszönte a rendőrség 2014. évi 

munkáját. Említést tett arról, hogy nagyon jó együttműködés alakult ki a rendőrség és 

Devecser Város Önkormányzata között. Köszönetet mondott, amiért a rendőrség támogatja a 

Devecseri Közterület-felügyeletet illetve a felállított mezei őrszolgálatot. Kérdésében 

elmondta, javaslatot vár, hogy miként tudja a rendőrség támogatni Devecser külterületén az 

illegális szemétlerakást illetve belterületen a társas együttélés normáit felrúgó emberekkel 

szemben a fellépést. 

 

 

Dr. Töreki Sándor 

Megköszönte az elismerő szavakat. Ferenczi Gábor képviselő úrnak adott válaszában 

elmondta, hogy az illegális hulladék nem csak Devecser városában probléma, hanem például 

Tapolcán és Pápán egyaránt. Elmondta, hogy a témával kapcsolatban teendő van elég. Dobó 

Zoltán képviselő úrnak elmondta, hogy nemrég Tapolcán ért tetten a rendőrség illegálisan 

szemetelőket. Dr. Áldozó Tamás jutalmat adott a pápai rendőröknek, akik tetten értek illegális 

szemetelőket. Elmondta, hogy elindították a biztonságos erdő projektet, melyben nagyon 

fontos szerepet tölt be az illegális szemetelés elleni tevékenység. Fontosnak tartotta 

elmondani, hogy az erdészettel, a természetvédelmi hatóságokkal és önkormányzatokkal 

szorosan együtt kell működni, hogy ez a probléma megoldásra kerüljön. Technikai eszközöket 

is kíván a rendőrség bevetni ez ügyben. 

 

A társas együttéléssel kapcsolatban elmondta, nem biztos, hogy a rendőrség saját 

hatáskörében tud segíteni, hiszen egy szocializációs fejlődés eredménye a kialakult helyzet. 

Ebben a témában is az együttműködést tartotta legjobb lehetőségnek. A mobil fogadóórát, ami 

elindult Devecserben egy jó kezdőpontnak tartotta. 

 

Az idegenforgalmi szezonnal kapcsolatban Pál Bélának elmondta, hogy Dr. Halmosi Zsolt fog 

választ adni a kérdésére. 

 

Végezetül megköszönte ismét a dicsérő szavakat. 

 

Hozzászólások: 

 

Deák Istvánné 

A várpalotai rendőrkapitányság beszámolóját meghallgatva elmondta, örül, hogy a megyei és 

a várpalotai kapitányság szoros együttműködésben dolgozik. Szerinte nagyban hozzájárul a 

város jó eredményeihez, hogy részt vesz a 19 megyés programban és a várost 24 órás 

közbiztonság védi, emiatt jelentősen javult az ott lakók biztonságérzete. Egy másik pályázat 

kapcsán elmondta még, tovább lehet azt a projektet folytatni, hogy lényeges megnőtt a 

közterületeken a gyalogos és autós rendőrök jelenlétének óra száma. Elmondta, hogy több 

olyan fórum létrejött, amiben részt vesz a Várpalotai Rendőrkapitányság, mint például a drog 
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használatának megelőzésével foglalkozó bizottság, továbbá az iskolarendőr, ami a 

bűnmegelőzésben játszik fontos szerepet. Fontosnak tartotta elmondani, hogy ezeket a 

programokat forrásnöveléssel tovább lehetne fejleszteni. A beszámolóval kapcsolatban 

gratulált az elért eredményekhez és további jó munkát kívánt az általa képviselt párt nevében 

is a rendőrség dolgozóinak. 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Egyetértett abban Ferenczi Gábor képviselővel, miszerint nagy probléma a illegális hulladék 

lerakása, melyben egyrészről az eltérő logika szerinti hulladékkezelő rendszer együttes 

jelenléte a hibás, másrészről a lomizásból megjelenő hulladék megjelenése. Elmondta, Pápa 

felajánlotta a segítségét ebben a problémában és kérte a bűnmegelőzési tanácsot, hogy 

készítsenek állásfoglalást arról, indokoltnak tartják-e a közterület bekamerázását, és ha igen, 

akkor adjanak tanácsot a rendőrség bevonásával, hogy melyik területeket érintse, és ezen 

adatok kezelése a rendőrségen vagy a közterület felügyelőségen történjen meg. Továbbá 

állásfoglalást kért a fixen kitelepített sebességmérők kihelyezéséről is, hiszen a városban sok 

helyen panaszkodtak a gyorsan haladó gépkocsik megjelenésére, amelyre a traffipax csak 

átmeneti megoldással szolgál. Végezetül felkínálta továbbra is az együttműködést. 

 

Dr. Horváth József 

Elmondta, hogy a rendőrség tevékenységének a végcélja és az önkormányzatoknak a célja is 

azonos, hiszen közös cél, hogy a településeket élők biztonságban érezzék magukat és javaikat. 

Elmondta, örömére szolgált, hogy egyre jobbak a tendenciák és a mutatók. Szerinte a megyei 

kapitányság jó adatai a városi kapitányságok munkájából tevődik össze, továbbá társadalmi 

együttműködésre van szükség és ennek a szervezésében az önkormányzatoknak anyagi 

lehetőségei is vannak. Ajkáról is elmondhatta, hogy az óvodarendőr, iskolarendőr a civil 

szervezetek és az iskolák, a nyugdíjas klubok, polgárőrség, és a közterület-felügyelet is együtt 

dolgozik a rendőrséggel a kitűzött cél érdekében. Szerinte a kommunikáció nagyon fontos, 

mind a megelőzésben, mind az értesítésben, hiszen a helyi újságban mindig lehet 

kommunikálni és a helyi televízió is mindig rendelkezésre áll. Elmondta, hogy a város minden 

évben milliós összegben támogatja a rendőrséget. Megígérte, hogy az Ajkai 

Rendőrkapitányság számíthat Ajka Város Önkormányzatának segítségére és támogatására. 

 

Dr. Halmosi Zsolt 

Köszöntötte a jelenlévőket az Országos Rendőr-főkapitányság nevében, és tájékoztatta a 

közgyűlést arról, hogy az Országos Rendőr-főkapitányság befejezte a Veszprém Megyei 

Rendőr-főkapitányság munkájának ellenőrzését, munkaülésén a megyei beszámolót jónak 

értékelte. Elmondta, hogy Veszprém megye stabil és közbiztonságos, ezt a statisztikai adatok, 

amik a beszámolóban szerepelnek is bizonyítják, illetve azok a hozzászólások, amelyek 

elhangzottak a fentiekben. Elmondta, hogy Magyarország rendőrsége sok mindent megtett 

azért, hogy az országban közbiztonság legyen, és ezt a sok erőfeszítést a lakosok is 

észreveszik. Az intézkedési kultúraváltozásra hívta fel a figyelmet. Szerinte a legfontosabb az, 

hogy legyen rendőr a közterületeken. Azt gondolja, hogy egy jó rendőr empatikus legyen és 

ne zaklassa az embereket, viszont határozottan lépjen fel minden olyan bűncselekmény ellen, 

ami a többi ember biztonságérzetét rombolja. 

 

Emlékeztette a jelenlevőket arra, hogy az országban számos olyan bűncselekmény fordult elő, 

amelyet a rendőrség nagyon rövid időn belül oldott meg. Veszprém megye teljesítette azt a 

feladatot, miszerint meg kell védeni az embereket azoktól az emberektől, akik 

bűncselekményt követnek el. A rendőrség fejlődésében sokat tettek a teljesítmény értékelés 

átszervezésétől a különböző technikai fejlesztésekig. Külön kiemelte azt a táblázatot, melyben 

az önkormányzatok, iskolák, civil szervezetek 4,51%-ra értékelték a rendőrséget, amely 

kiemelkedően magas érték. 
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Megemlítette a közúti komplex mérők kitelepítését. Elmondta, hogy Magyarországon az 

elmúlt években 15 milliárd forintot költöttek közbiztonság célú fejlesztésekre, de ilyen jellegű 

fejlesztésre még nem költöttek. Fontosnak tartotta, hogy ezt a munkát az önkormányzatok 

támogassák, hogy a közbiztonság erősödjön és ezt a projektet december 31-ig le kell zárniuk. 

Elmondta, hogy voltak kudarcai is a rendőrségnek, hiszen 2008 óta igaz, hogy minden évben 

kevesebben haltak meg Magyarország közútjain, de 2014-ben ez a tendencia megfordult. 626 

ember halt meg az 591-el szemben. Kiemelte, hogy Veszprém megyében dicséret illeti a 

közlekedő embereket és a közlekedés biztonságán dolgozó embereket azért, hogy 9 fővel 

kevesebben haltak meg közlekedési balesetben. Külön kiemelte, hogy minden egyes áldozat 

több annál, mint amennyi megengedhető lenne, hiszen akkor érzi mindenki ennek a súlyát, 

amikor olyan ember veszíti életét közúti balesetben, aki közel áll hozzá. A magyar rendőrség 

töretlenül dolgozik azon, hogy kiemelje a közlekedő társadalomból azokat az egyéneket, akik 

a közbiztonságot veszélyeztetik. 

 

Három kihívást említett meg, ami a munkájuk során adódott. Az első 2015-ben az illegális 

migráció kezelése. Napi szinten 300-400 elfogás van a külső határon, ami nagyon nehéz 

feladat elé állítja Magyarország rendőrségét. Ebben a munkában Veszprém megye rendőrei is 

részt vesznek. 

Másik probléma a kábítószer. Felhívta a figyelmet arra, nem hiheti senki, hogy azért mert 

néhány mutató kevesebb, mint az elmúlt évben, attól a kábítószer-probléma megoldódott. A 

következő időszak legnagyobb kihívásának tartotta ezt a megoldatlan problémát. Felhívta a 

figyelmet, arra, hogy a rendőrség egymaga nem elég, kell a szülők, iskolák, civil szervezetek 

segítsége. 

Harmadik problémaként a közlekedésbiztonságot említette. Megemlítette azt a tényt, sokan 

nevetnek azon az Európai Unió célkitűzésen, hogy 2050-re az Európai Unió területén közúti 

balesetben nem haljon meg senki. Idealisztikus az elképzelés szerinte, hiszen amíg emberek 

úgy halnak meg, hogy biciklijükkel belehajtanak egy szökőkútba, addig nehéz ez ellen 

hatékonyan tenni, viszont a célt nemesnek tartja. Elmondta, össze kell azért fogni, hogy az a 

626 tragédia, ami 2014-ben Magyarország közútjain történt az minimalizálódjon. 

 

A turisztikai kérdésre válaszolva elmondta, az Országos Rendőr-főkapitány úr döntött abban a 

kérdésben, hogy minden megye, a Balatoni régió BKK ez évi vezetője Fejér megye lesz és 

minden olyan támogatást megkap, amit az előző évben biztosítottak. Veszprém megyébe is 

érkeznek megerősítő erők, ahogyan az 2014-ben is megtörtént, továbbá elmondta, hogy a 

diáktolmács program is folytatódni fog 2015-ben. 

 

Végül megköszönte a biztatásokat és a kedves szavakat és elmondta, nem várják el, hogy 

dicsértet kapjanak, de nagyon jól esik, ha az erőfeszítéseiket van aki megdicsérje, és 

támogassa munkájukat. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a megyében szolgálatot teljesítő rendőrök, rendőri szervek elismerésre méltó 

áldozatos munkáját. 

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 

vezetőjének beszámolója Veszprém megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság 

érdekében tett intézkedésekről és az ezzel kapcsolatos feladatokról. 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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28/2015. (IV. 30.) MÖK határozatot: 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadta a Veszprém 

Megyei Rendőr-főkapitányság 2014. évi munkájáról, Veszprém megye közbiztonságának 

helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az ezzel kapcsolatos 

feladatokról szóló, a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolóját. 

 

2. A Közgyűlés köszönetét fejezi ki a megyében szolgálatot teljesítő rendőröknek a végzett 

munkájukért. 

 

3. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a döntésről a megyei rendőrfőkapitányt értesítse. 

 

Határidő:  1-2. pontok tekintetében azonnal, 

                        3. pont tekintetében: 2015. május 15. 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

2. Tájékoztató Veszprém megye gazdaságának 2014. évi teljesítményéről, a 

foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről  

 

Polgárdy Imre  

Köszöntötte Dr. Kriskó Nándor urat, a Veszprém Megyei Kereskedelmi és Iparkamara 

gazdaságfejlesztési irodavezetőjét. Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e 

szóbeli kiegészítése. 

 

A Veszprém Megyei Kereskedelmi és Iparkamara részéről nem kívántak az előterjesztéssel 

kapcsolatban szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

tudomásulvételre javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a tájékoztatót tudomásul vette. 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Veszprém Megyei Kereskedelmi és Iparkamarának a tájékoztató anyag 

elkészítését és irodavezető úrnak, hogy elfáradt a megyei közgyűlés ülésére. 
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3. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 3/2014. 

(II.19.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi 

költségvetéséről szóló 3/2014. (II. 19.) önkormányzati rendelete módosításáról. 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 3 tartózkodással megalkotta az  

7/2015. (V. 4.) önkormányzati rendeletet 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 3/2014. (II. 19.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

A rendelet szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetésének végrehajtása, 

költségvetési maradvány megállapítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

Területfejlesztési, Területrendezési és Gazdasági Bizottság valamint a Veszprém Megyei 

Értéktár Bizottság kivételével a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Tájékoztatta a közgyűlést, hogy a rendelettervezetben a Veszprém Megyei Önkormányzat 

2014. évi költségvetési maradványát terhelő kötelezettségeket bemutató 7. melléklet 14-15-

16-ik pontjaiban adminisztrációs hiba történt, az ott szereplő tagdíjak kiadásai természetesen 

2015. évre vonatkoznak, így a melléklet megnevezett pontjai ennek megfelelően pontosításra 

kerültek. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Hozzászólás: 

 

Pál Béla 

Tájékoztatta a képviselőket, hogy ezt a problémát ő vetette fel a bizottsági üléseken, a 

korrekciót köszöni szépen. Jelezte, hogy a 3. számú mellékletben a teljesítésnél 353 millió 
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forint szerepel, viszont a 7. számú mellékletben kijavították, hogy az a 2015-ös évre szólnak, 

amely így már 865 millió forint. Megkérdezte, hogy mi az oka ennek a magas növekedésnek 

és ezért milyen szolgáltatásokat kap a megyei önkormányzat. A másik kérdése pedig az volt, 

hogy az 1,7 millió forint eseti megbízást mire használják. Elfogadta, hogy a kérdésére 

megkapja majd írásban a választ. További kérdése, mi okozza azt, hogy idén majdnem 

duplájára nőtt a Megyei Önkormányzatok Országos Szövetségének nyújtott hozzájárulás és 

milyen plusz szolgáltatást kap ezért az önkormányzat. 

 

Polgárdy Imre 

Válaszában elmondta, hogy a Megyei Önkormányzatok Országos Szövetségének (MÖOSZ) 

tagdíja azért emelkedett, mert eddig a Pest Megyei Önkormányzat látta el a MÖOSZ hivatali 

feladatit, viszont mostanra a MÖOSZ-nak saját munkaszervezet kialakítására van szüksége, és 

emiatt emelkedett a viszonylag alacsony tagdíj. Egyben jelezte, hogy nem 865 millió forintról, 

hanem 865 ezer forintról van szó. Emellett elmondta, hogy a MÖOSZ egy érdekképviselet, 

szakmai képzéseket nyújt, konzultációt folytat, illetve a megyei önkormányzati számára 

próbál információkat szerezni. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi 

költségvetésének végrehajtásáról, költségvetési maradvány megállapításáról 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 10 igen szavazattal, 1 

ellenszavazattal és 5 tartózkodással megalkotta a 

8/2015. (V. 4.) önkormányzati rendeletet 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetésének végrehajtásáról, költségvetési 

maradvány megállapításáról 

A rendelet szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

5. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetésről szóló 3/2015. (II.17.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

Területfejlesztési, Területrendezési és Gazdasági Bizottság valamint a Veszprém Megyei 

Értéktár Bizottság kivételével a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Tájékoztatta a közgyűlést, hogy a rendelettervezet 3 §-ában megfogalmazott záró rendelkezés 

módosítása szükséges. Figyelemmel arra, hogy a május 7-i rendkívüli ülésen előreláthatólag 

ismét tárgyalásra kerülő költségvetési rendelet már hatályos legyen, annak módosítása 

érdekében. Az indoklása alapján a 3 § a következők szerint módosul: „Ez a rendelet a 

kihirdetés napján 16.00 órakor lép hatályba.” 

 

Tájékoztatta továbbá a közgyűlést, hogy a rendelettervezetben a Veszprém Megyei 

Önkormányzat 2014. évi költségvetési maradványát terhelő kötelezettségek a zárszámadás 

elfogadásakor a tagdíjakat illetően pontosításra kerültek, melynek alapján azok a 2015. évi 

kiadásokra biztosítanak forrást. Ennek megfelelően a Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. 

évi kiadásait bemutató 3. melléklet II.5 pontjában szereplő tagdíjak megnevezés alatti b, c, d 
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pontokban a tagdíjak kiadásai 2015. évre vonatkoznak, így a melléklet megnevezett pontjai 

pontosítása szükséges. 

 

A rendelet indoklása rész I.2.3. bekezdésében az időközi önkormányzati választás 

megnevezés időközi választásra módosul. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Pál Béla 

Elmondta, hogy bizottsági ülésen felvetette azt a pontosítást, amiről elnök úr fentiekben szólt, 

de ez a javítás szerinte nem helytálló. A 7. oldal 1.2.3. számú mondatára vonatkozik, 

melyben, ha a helyszínt megjelölik, akkor időközi országgyűlési képviselő választás 

megnevezésnek kell szerepelnie. Szerinte vagy az a helyes, hogy Veszprémben időközi 

országgyűlési képviselő választás vagy Veszprém megyét kell hozzátenni az időközi választás 

szóhoz. Szerinte egy ilyen anyagban nagyon fontos a pontosság.  

 

 

 

Dr. Imre László 

Tájékoztatta a közgyűlést, hogy a bizottsági üléseken elhangzottak alapján történt a korrekció. 

Elmondta, hogy a javított szövegezés is megállja a helyét, de nincs annak akadálya, hogy 

időközi országgyűlési választás legyen a javított szöveg. Elmondta, ha a közgyűlés elfogadja 

ezt a javaslatot, akkor jegyző úr szakmailag támogatja a változtatást, ha elnök úr befogadja a 

közgyűlésnek így az előterjesztést. 

 

Polgárdy Imre elnök úr befogadta a változtatással együtt az előterjesztést. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi 

költségvetéséről szóló 3/2015. (II. 17.) önkormányzati rendelet módosításáról 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 9 igen szavazattal, 1 

ellenszavazattal és 6 tartózkodással megalkotta a 

9/2015. (V. 4.) önkormányzati rendeletet 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 3/2015. (II. 17.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

A rendelet szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

6. Beszámoló a 2014. évi belső ellenőrzések tapasztalatairól 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
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A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Beszámoló a 2014. évi belső ellenőrzések 

tapasztalatairól 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodással meghozta az alábbi 

29/2015. (IV. 30.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Megyei Önkormányzat éves 

ellenőrzési jelentését a 2014. évben végzett belső ellenőrzésekről a határozat melléklete 

szerint elfogadja. A közgyűlés felkéri a jegyzőt, hogy a hiányosságok kijavítását, valamint a 

határozat mellékletét képező 05/20-2/2015. számú Intézkedési tervben meghatározott 

feladatok végrehajtását folyamatosan kövesse nyomon. 

 

Határidő: folyamatosan  

Felelős: Dr. Imre László megyei jegyző 

A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezik. 

 

7. Döntés vízgazdálkodási tanácsi delegálásokról 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tanácskozási joggal állandó meghívott 

delegálásáról a Balaton Részvízgyűjtő Tanácsba 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodással meghozta az alábbi 

30/2015. (IV. 30.) MÖK határozatot: 

 

Tanácskozási joggal állandó meghívott delegálása a Balaton Részvízgyűjtő Vízgazdálkodási 

Tanácsba 
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1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Balaton Részvízgyűjtő 

Vízgazdálkodási Tanácsba állandó meghívottként tanácskozási joggal Polgárdy Imrét, 

a megyei közgyűlés elnökét delegálja. 

2. Abban az esetben, amennyiben a delegált tag akadályoztatva van, a Megyei Közgyűlés 

Elnöke meghatalmazással gondoskodik a helyettesítésről. 

2. Felkéri a megyei jegyzőt, hogy a Balaton Részvízgyűjtő Vízgazdálkodási Tanácsot 

erről értesítse. 

 

Határidő:  1. és 2. pontok esetében azonnal 

  3. esetében 2015. május 15. 

Felelős:  Dr. Imre László megyei jegyző 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön tag delegálásáról az Észak-dunántúli Területi 

Vízgazdálkodási Tanácsba 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 1 

ellenszavazattal és 1 tartózkodással meghozta az alábbi 

31/2015. (IV. 30.) MÖK határozatot: 

 

Tag delegálása az Észak-dunántúli Területi Vízgazdálkodási Tanácsba  

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése az Észak-dunántúli Területi 

Vízgazdálkodási Tanácsba állandó meghívottként tanácskozási joggal és Veszprém 

megyét érintő kérdésekben szavazati joggal Papp Tamást, a megyei önkormányzat 

képviselőjét delegálja. 

2. Abban az esetben, amennyiben a delegált tag akadályoztatva van, a Megyei Közgyűlés 

elnöke meghatalmazással gondoskodik a helyettesítésről. 

3. Felkéri a megyei jegyzőt, hogy az Észak-dunántúli Területi Vízgazdálkodási Tanácsot 

erről értesítse. 

 

Határidő:  1. és 2. pontok esetében azonnal 

  3. esetében 2015. május 15. 

Felelős:  Dr. Imre László megyei jegyző 

 

8. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzat, valamint a Veszprém Megyei 

Önkormányzati Hivatal 2014. évi közbeszerzéseiről 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
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A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzat, 

valamint a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2014. évi közbeszerzéseiről  

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 1 

ellenszavazattal és 2 tartózkodással meghozta az alábbi 

32/2015. (IV. 30.) MÖK határozatot: 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadja a Veszprém 

Megyei Önkormányzat és a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2014. évi 

közbeszerzéseiről szóló beszámolót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

9. Tájékoztató a Veszprém megye Integrált Területi Programja 2.0 változat 

munkaverziójáról 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 1 

ellenszavazattal és 1 tartózkodással a tájékoztatót tudomásul vette. 

 

10. Tájékoztató a „8-as főút” Térségi Fejlesztési Tanács 2014. évi munkájáról 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta.  
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Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 2 

ellenszavazattal és tartózkodás nélkül a tájékoztatót tudomásul vette. 

11. A Pannon Egyetem szerepe a vidékfejlesztési projektekben 

 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte dr. Friedler Ferenc urat, a Pannon Egyetem rektorát. 

Megkérdezte, hogy a beszámolóval kapcsolatban a Pannon Egyetem részéről szóbeli 

kiegészítést kíván-e tenni, majd megadta a szót Dr. Friedler Ferenc rektor úrnak. 

 

Kovács Beatrix 10:40-kor elhagyta az ülést. 

 

Dr. Friedler Ferenc 

Elmondta, hogy a Pannon Egyetem négy évvel ezelőtt új pályára állt, és másfajta lehetőséget 

tud biztosítani a megyének. Egy olyan hálózati modellt dolgoztak ki, amivel vállalták azt, 

hogy nem csak saját maguk működését tekintik, hanem kooperációban kívánnak dolgozni a 

régió városaival. Példaként Veszprém városát és Pápa városát említette meg. Az 

intézményfejlesztési tervről egy egyoldalas tájékoztatót hozott, amelyet szétosztott a 

képviselők között. Emlékeztette a jelenlevőket, hogy a hazai rangsorban – ahol a méter is 

számít - a Pannon Egyetem a 6. helyen áll a debreceni egyetemmel együtt. A műszaki jellegű 

intézmények között az első helyen áll a Pannon Egyetem, projektállományát tekintve első 

helyen áll szintén, az átlag kezdő fizetést tekintve a Pannon Egyetemen van az a szak, ami 

Magyarországon a legjobban megfizetett. 

 

A Pannon Egyetem működésében első számú a vidékfejlesztés. Ez a Pannon Egyetem 

működéséhez is kell, hiszen egy bezárt, elszigetelt intézmény nem tud tartósan fennmaradni. 

Szót ejtett a Pannon Városok Szövetségéről, amely azokat a városokat érinti, melyekben a 

Pannon Egyetem működik. Bejelentette, hogy a felsőoktatás átalakulásával befejezi rektori 

munkásságát és az innovációval fog foglalkozni. 

 

Felhívta arra a figyelmet, hogy az egyetem szakmai potenciáit akkor lehet jól kihasználni, ha 

közvetlenül a szakembert keresik meg, illetve a karokat. 

 

Végezetül megköszönte a közgyűlés támogatását. 

 

Kovács Beatrix 10:46-kor visszatért az ülésre. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta. 
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Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Pál Béla 

Megköszönte rektor úrnak a színvonalas előterjesztést és kifejezte a Magyar Szocialista Párt 

nevében az örömét, miszerint a Pannon Egyetem a Közép-Dunántúlon a tudományos kutatási 

és innovációs centrummá válik. 

 

Elmondta, hogy az anyag, amely a vidékfejlesztésről szól, annak a munkának az egyik 

szeletét fogalmazza meg, amelyet az egyetem végez. De azok a tevékenységek, amelyet az 

egyetem az innovációban elvégez, azok az együttműködések, amelyeket a városokkal 

kialakított az mind tágabb értelemben a vidékfejlesztést vagy a területfejlesztést szolgálják. A 

legfontosabbnak azt tartotta, hogy az a szellemi és kutatási bázis, ami az egyetemen megvan, 

az hozzájárul a vidékfejlesztés és a területrendezés hatékonyságának növeléséhez. 

 

Polgárdy Imre 

A maga nevében és a közgyűlés nevében megköszönte rektor úr munkáját. Kiemelte azt a jó 

kapcsolatot, ami a Veszprém Megyei Önkormányzat és a Pannon Egyetem között van és 

remélte, hogy ez a későbbiekben is megmarad, továbbá egyetértett frakcióvezető úr 

értékelésével. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a tájékoztatót tudomásul vette. 

Dr. Áldozó Tamás 10.50 perckor elhagyta az üléstermet. 

 

12. Tájékoztató a Veszprém Megyei Önkormányzat vidékfejlesztési lehetőségeiről 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. 
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Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a tájékoztatót tudomásul vette. 

13. Tájékoztató „A megyei és helyi tervezési folyamatokhoz készített Vidékfejlesztési 

tájékoztató segédlet – Veszprém megye” című szakmai kiadványról 

 

Polgárdy Imre 
Köszöntötte Fábry Szabolcs urat, a Magyar Nemzeti Vidéki Hálózat Veszprém megyei 

referensét. 

Megkérdezte, hogy a beszámolóval kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni, majd 

megadta a szót Fábry Szabolcs úrnak. 

 

Fábry Szabolcs 

Köszöntötte a jelenlevőket, majd elmondta, hogy a tervezési időszak körülbelül két és fél 

évvel ezelőtt kezdődött a vidékfejlesztési területen. Elmondta, hogy az MNVH kapta meg azt 

a feladatot, hogy minden olyan szakmai szervezet, intézmény, amely vidékfejlesztéssel 

foglalkozik vagy kapcsolódik hozzá, azzal megkezdje a konzultációs sorozatot. Ez a sorozat 4 

alkalommal volt és bő fél évig tartott, (Nagypirit, Eplény, Szentkirályszabadja, Nagyvázsony) 

amelyen a Veszprém Megyei Önkormányzattól részt vett Dr. Imre László megyei jegyző, 

illetve néhány hivatali dolgozó. Hozzá tette, hogy ez a folyamat feltárta a 2007-2013 közötti 

vidékfejlesztési tapasztalatokat. Fontosnak tartotta elmondani, hogy a vidékfejlesztési szektor 

területén elsősorban a gazdálkodók, őstermelők, vidéki vállalkozók tekintetében nem volt túl 

hatékony ez az időszak, nem rájuk szabták a korábbi vidékfejlesztési forrásokat. Ezzel 

szemben a civil szervezetek, önkormányzatok, egyházak közösségépítő munkája nagyon jó 

minősítést kapott. Gazdaságfejlesztő, gazdaságélénkítő hatása nem volt ennyire jó. 

 

Kitért arra a kérdőívre, amelyben a vidékfejlesztésről írhattak a konzultáció résztvevői és több 

olyan megállapítást tettek, amely a Területi Operatív Program hatáskörébe tartozik. 

Megemlítette, hogy a kérdőív értékelése a 48. oldalon található és az átfogó célok az 57. 

oldalon olvashatóak. Fontosnak tartotta, hogy hogyan látják a szereplők a vidékfejlesztést, 

hiszen számos dologban rá tudnak világítani a jelenlegi helyzetre. 

 

Az átfogó célok közül vidékfejlesztésnél legfontosabbnak tartotta, hogy a vidékfejlesztési 

források legyenek élénkítő hatással, és fontosnak tartotta a hazatelepedést, visszaköltözést, 

fiatal vállalkozók támogatásának elősegítését. 

 

Örömmel jelezte, hogy a résztvevők sokkal inkább az összefogást emelték ki a vidékfejlesztés 

témakörben illetve, hogy turisztikai szempontból is a szállodákban, látogatóközpontokban 

használjanak helyi illetve hazai termékeket. 

 

Külön kiemelte azt a többször visszatérő gondolatot, miszerint Veszprém megyében jelenleg 

is három vasútvonal van bezárva és magára hagyva. Két vasútvonal helyén ipari forgalom 

zajlik, a másik vasútvonalon egyáltalán nem megy forgalom. Szerinte a vidékfejlesztésnek is 

foglalkoznia kell ezzel a témakörrel, hiszen ezek olyan értékek, amelyek használhatóak. 

Külön kiemelte ennél a témánál a Bakony Vasút Szövetség munkáját. 

 

Összegzésében elmondta, hogy ez a tanulmány gondolatébresztőként is szolgál mind a 

közgyűlés tagjai részére, mind pedig a járási hivatalok, továbbá a lakosság számára. 

 

Végezetül megköszönte a közgyűlés munkáját. 
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Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Hozzászólás: 

 

Pál Béla 

Elmondta, hogy valóban teljes körű volt az anyag, amelyet megkaptak a képviselők, és 

nagyban összefügg a vidékfejlesztés a területfejlesztéssel. Elmondta, hogy az anyagban 

szereplő tájékoztatást a Magyar Szocialista Párt teljes mértékben támogatja és fontosnak 

tartotta megemlíteni, hogy bár jelentős fejlesztések zajlottak a területen a 2007-2013 

ciklusban is, mégis jó kezdeményezés, hogy a pályázózók igényeit figyelembe véve folytatják 

tovább a munkát. Hozzászólásában kitért az összefogás fontosságára és elmondta, hogy az 

anyagot a következő évek munkaeszközének tekinti. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, ellenszavazat 

nélkül és 1 tartózkodással a tájékoztatót tudomásul vette. 

Polgárdy Imre 

Megköszönte Fábry Szabolcsnak a részvételt és jó munkát kívánt a későbbiekben is. 

 

15. Interpelláció: „Miért tették kormányrendezvénnyé a sümegi megemlékezést?” 

 

Polgárdy Imre 

Megadta a szót Orbán Imrének, a Jobbik Magyarországért Mozgalom Képviselőcsoportja 

vezetőjének. 

 

Orbán Imre 

Ismertette az interpelláció szövegét. 

 

Az interpelláció szövege: 

A Veszprém Megyei Önkormányzat és Sümeg Város Önkormányzata közös ünnepi 

megemlékezést tartott az 1848-1849-es Forradalom és Szabadságharc 167. évfordulója 

alkalmából Sümegen, március 15-én. 

Azonban a magas színvonalú kulturális előadások sem tudják feledtetni azt a szépséghibát, 

hogy a Fidesz vezette megyei önkormányzat, a saját jelöltje, jelesül Fenyvesi Zoltán megyei 

közgyűlési alelnök kampányrendezvényévé silányította a megemlékezést. 

Mikor tudomást szereztem a rendezvény programjáról és előadói névsoráráról, kértem a 

közgyűlés elnökét, hogy vegyék ki abból az alelnököt. 

Ne váljon egyszerű kampányrendezvénnyé a megemlékezés. 

Nem tették meg. 

Végig hallgatva Hende Csaba honvédelmi miniszter, Végh László polgármester és Fenyvesi 

Zoltán alelnök beszédeit, sok mindenről szóltak, de legkevésbé 1848/1849 hőseiről. 

Volt itt rezsiharc, keményen dolgozó, korán kelő és még később fekvő kisembererezés, 

fejlesztési pénz osztogatás és öntömjénezés. 
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A honvédelmi miniszter, a polgármester és Fenyvesi úr több alkalommal is felszólította a 

hallgatóságot, hogy az április 12-én sorra kerülő választáson szavazzanak a „korán kelő és 

keményen dolgozó emberek” jelöltjére. 

Tették ezt annak tudatában, hogy Fenyvesi úr képviselőjelölt társai Rig Lajos és Pad Ferenc 

is jelen volt a rendezvényen. 

Úgy gondolom igen gusztustalan gesztus volt az Önök részéről feláldozni a megemlékezést 

pártpolitikai célokra. 

Úgy gondolom, hogy a megemlékezés szóljon a múltról, szóljon a hősökről, a 

kampányrendezvény meg szóljon a politikáról, szóljon az elképzelésekről. 

Az, hogy az emlékezni vágyókat nyakon öntötték a kampányukkal visszautasítandó és 

elvetendő. 

Ezért a tisztánlátás okán kérdezem az alelnök úrtól. 

Miért tették kampányrendezvénnyé a sümegi megemlékezést? 

 

Interpellációra adott válasz: 

 

Polgárdy Imre 

Elmondta, hogy Fenyvesi Zoltán alelnök úr hivatalos elfoglaltsága miatt az interpellációra a 

közgyűlést követő 15 napon belül írásban ad érdemi választ, mely megküldésre kerül 

frakcióvezető úr részére. 

 

16. Kérdés: „Mikor terjesztik a közgyűlés elé a Veszprém Megye Szabadságáért 

Emléklap létrehozására tett előterjesztésemet?” (Orbán Imre frakcióvezető kérdése) 

 

Polgárdy Imre 

Megadta a szót Orbán Imrének, a Jobbik Magyarországért Mozgalom Képviselőcsoportja 

vezetőjének. 

 

Orbán Imre 

Kérdés ismertetése 

 

Kérdés szövege: 

2013. december 16-án nyújtottam be a "Veszprém Megye Szabadságáért Emléklap" 

létrehozására tett előterjesztésemet. 

Az előterjesztést a mai napig nem vette tárgysorozatába a közgyűlés. 

Egy alkalommal volt frakcióvezetői egyeztetés a témában, melyre sem Dobó Zoltán akkori 

frakcióvezetőt, sem engem mint előterjesztőt nem hívtak meg. 

A Fidesz és az MSZP frakcióvezetője pedig elfektették az előterjesztésem a „nemzeti 

együttműködés” jegyében. 

Ezért tisztelettel kérdezem Öntől. 

Mikor terjesztik a közgyűlés elé a „Veszprém Megye Szabadságáért Emléklap” létrehozására 

tett előterjesztésem? 

 

 

Kérdésre adott válasz: 

 

Polgárdy Imre 

Felhívta képviselő úr figyelmét, hogy a kérdésében említett előterjesztéssel kapcsolatosan 

2014. július 8-án 9.00 órára frakcióvezetői értekezlet került összehívásra, mely meghívót 

minden frakcióvezető részére 2014. június 25. napján megküldtek. Az egyeztetésen a Jobbik 

Magyarországért Mozgalom részéről a frakcióvezető úr nem vett részt, távolmaradását nem 

mentette ki és nem is kezdeményezte a megbeszélés más időpontban történő megtartását. Erre 

tekintettel, a jelenlevő másik két frakcióvezető úgy döntött, hogy a rendeletmódosítás 
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kérdésében ne kerüljön sor döntéshozatalra. Javaslatuk az volt, hogy választásokat követően 

az újonnan megválasztott közgyűlés hozzon majd döntést a fenti kérdésben. 

 

Mindezekről a 2014. július 10-i ülésen – a napirendi pontok tárgyalását megelőzően – 

tájékoztatást adott képviselőtársai részére. 

 

Továbbra is úgy foglalt állást, hogy e kérdésnek egy előterjesztésben történő végső 

megfogalmazása előtt szükséges a frakciók közötti egyeztetés. Amennyiben a Jobbik 

Magyarországért Mozgalom képviselője, frakcióvezetője hajlandó részt venni az ülésen, 

biztosítja a lehetőséget az egyeztetésre, nem zárkózik el ez elől.  

 

Megkérdezte frakcióvezető urat, hogy kíván-e a viszontválasz lehetőségével élni, majd 

megadta a szót Orbán Imre frakcióvezető úrnak. 

 

Orbán Imre 

Megköszönte a tájékoztatást, és felhívta a figyelmet, hogy az elmúlt időszakban nem ő volt a 

frakcióvezetője a Jobbik Magyarországért Mozgalomnak, hanem Dobó Zoltán. Állítja, hogy 

sem ő sem Dobó Zoltán nem kaptak meghívót a megbeszélésre. 

Továbbá hangsúlyozta, hogy várja a témával kapcsolatos megbeszélést és kérte, hogy mielőbb 

kerüljön sor erre az ülésre. 

 

17. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.), a 

közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéséről (III.)  

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a 

bizottsági döntésekről (II.), a közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéséről 

(III.) 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 1 

ellenszavazattal és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

33/2015. (IV. 30.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 70/2014. (XII.18.) MÖK határozatra, a 

2/2015. (II. 12.) MÖK határozatra, a 3/2015. (II. 12.) MÖK határozatra, a 12/2015. (II. 12.), 

13/2015. (II. 12.), MÖK határozatok 2. pontjaira, a 18/2015. (II. 12.) MÖK határozat 3. és 4. 

pontjára, a 19/2015. (II.12.), 20/2015. (II.12.) MÖK határozatok 2. pontjaira, adott jelentést, 

továbbá a közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntését elfogadta. 

A közgyűlés a bizottságoknak az elmúlt időszakban hozott döntéseiről szóló tájékoztatót 

tudomásul veszi. 
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Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

18. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

(2014. február 1. – 2014. április 15.) 

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 1 

ellenszavazattal és tartózkodás nélkül a tájékoztatót tudomásul vette. 

Tájékoztatta a közgyűlés tagjait hogy 2015. május 7-én rendkívüli közgyűlést lesz 

Lesenceistvánd településen, 9 órai kezdettel. 

 

Megköszönte a közgyűlésen történő részvételt és az ülést 11.10 órakor bezárta. 

A jegyzőkönyvben szereplő napirendi pontokhoz tartozó előterjesztések a Veszprém Megyei 

Kormányhivatal részére már megküldésre kerültek. 

k.m.f. 

 Polgárdy Imre Dr. Imre László 

 a megyei közgyűlés elnöke  megyei jegyző 

 


